
Zn:Or.0002.8.2020

PRoToKoŁ NR XxI./',020
z sesji Rady Gminy w Fałkowie, która odbyła się

w dniu 30 grudnia2020 roku.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie.

Ad pkt 1.
Zanim zaczęĘ się obrady sesji Przewodn\cz4cy Rady Gminy Piotr

Gonerka oraz Wójt Gminy Henryk Konieczny zł.oĘLi radnym, sołtysom,
uczestnikom sesji i wszystkim mieszkańcom Gminy Fałków Bozonarodzeniowe
Ęczenia. Według polskiej tradycji wSZyScy podzielili się opłatkiem, jednak
z powodu koronawirusowych obostrzeń nie było bezpośrednich Życzen.

Sesję o godzinie 10.00 otworzył'iprowadził Przewodniczący Rady Gminy
Piotr Gonerka. Na wstępie powitał radnych. w oparciu o listę obecności
stwierdzit, ze na stan Rady 15 radnych - w obradach udział'bietze 14 radnych,
co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował., ze
sesja jest transmitowana on-line w Internecie i powitał wszystkich ogl4dajęcych.
Wszystkie głosowania odbywać się będę przęZ system do obsługi posiedzeń.
W obradach nie uczestniczyła radna ELżbieta Sliwińska, która usprawiedliwiła
swoję nieobecnośó.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokółu"
Następnie prowadzqcy powitał sottysów z terenu Gminy Fałków
oraz Uczestników w następuj ących osobach:

- Wojta Gminy
- Zastępcę Wójta Gminy
- Skarbnika Gminy
- Sekretarza Gminy
. Radcę prawnego

Henryka Koniecznego,
Krrysztofa Bajora,
Annę Wajnberger,

Barbarę Badelsk4,
ZygmuntaPtaka,

- Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy
Społecznej Agnieszkę Czechowskę,

Lista obecności stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokofu.

Ad pkt 2.

Następnie Przewodniczqcy Rady Gminy poprosił o zg].aszanie zmian do
przesłanego wraz z Zaproszeniami porzędku obrad sesji. Skarbnik Gminy Anna
Wajnberger poprosiła o wniesienie do porzędku obrad punktu 13 dotyczęceto
udzięlenia pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu na realizację zadan



publicznych. Proponowany porz4dek, po zmianach w głosowaniu jawnym,
imiennym przyjętojednogłośnie (14 za).Porządek przedstawia się następujęco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2, Przyjęcie porzędku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Gminy.
4. Informacja Wojta Gminy o pracy w okresie między sesjami Rady

Gminy.
5. Rozpatrzenie projektu uchwĄ w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Fatków nalata 2020 _ 2025.
6. Rozpatrzenie projektu uchwĄ w sprawie zmian w Budzecie Gminy

Fałków na2020 r.

7. Zatwierdzenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów AlkoholołYych oraz Przeciwdziałania Narkomanii
w Gminie Fałkow na202l rok.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru
i granic aglomeracji Fałków.

9. Rozpatrzęnie projektu uchwĄ w sprawie przyjęc\a Gminnego
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy Fałków
na lata 2021-2026"

1O.Rozpatrzenie projektu uchwĄ w sprawie prryjęcia Gminnej Strategii
Rozwiqzywania Problemów Społecznych Gminy Fałków na lata 2021

- 2026.
Il.Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fałkow na lata

202r - 2026.
l2.Uchwalenie budzetu Gminy Fałkow na2021 rok.
13.Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Pomocy Finansowej

P owi atowi Kone cki emu na r eaIizację zadan pub 1 i cznych.
-I4.Zatwierdzenie planow pracy staĘch Komisji Rady Gminy w Fałkowie

na 2021 rok.
l5.Uchwalenie planu pracy Rady Gminy w Fałkowie na 202I rok.
16.Wo1nę wnioski i informacje.
I7.Zakonczenię obrad XXI sesji Rady Gminy.

Ad pkt 3.

W tym punkcie Przęwodniczący Rady Gminy zwrocił' się o zgłaszanie
uwag do protokoŁu z obrad poprzedniej sesji, która odbyła się w dniu 27
listopada 2020 roku.
Do protokołu nie zgłoszono Żadnych uwag i został' on przyjęty jednogłośnie
w głosowaniu jawnym imiennym (I4 za).
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Ad pkt 4.

W kolejnym punkcie Zastępca Wójta Gminy Krzysńof Bajor odcrytał
informację o pracy Wojta w okresie od poprzedniej sesji Rady Gminy, która
odbyła się w dniu27 listopada 2020 roku do obecnej.
Do pracy Wójta w omawianym okresie nie zgłoszono zadnych uwag, informacja
stanowi za|ącznik nr 3 do niniejszego protokółu.

Informację uzupełnił radca prawny Zygmunt Ptak zabierajqc głos
w temacie odpadów komunalnych zalegajqcych na działkach PoK w Fałkowie,
przy ulicy Plęskowickiej.
Poinformował zebranych, ze Gmina otrrymała postanowienie Samorządowego
Kolegium Odwotawczego w Kielcach, jako ponaglenie na wniosek
Świętokrzyskiego Inspektoratu ochrony Środowiska o wydanie decyzji na

usunięcie odpadów z dział"ek PoK w Fałkowie przy ulicy Plęskowickiej.
Po analizie dokumentów ztożryIiśmy wniosek z uzasadnieniem do

Samorz4dowego Kolegium odwoławczego w Kielcach o rozstrzygnięcie sporu

kompetencyjnego między Gminę Fałków, a Starostwem Koneckim w sprawie
wydania decyzji na uprz4tnięcie odpadów i drugi wniosek o zawieszenie
postępowania nakazujęcego Wojtowi wydania decyzji do czasu rozstrzygnięcia
Sporu. SKo odpowiedziało pismem, Że nie widzi tutaj sporu kompetencyjnego,
a Wójt dalej podtrzymuje stanowisko, Ze wszystkie działki stanowię całośó
prowadzonej działalności przez PoK pod adresem, ul. Plęskowicka 89

w miejscu przeznaczonym do tego celu, zgodnie z pozwoleniami z 2010 i 2014
roku dla ówczesnego uzytkownika działek. W zwiqzku z tym przekazaliśmy
wniosek do Starostwa Powiatowego w Końskich celęm rozpoznania.
Zaczerpnęliśmy opinii rzeczoznawcy w dziedzinie ochrony środowiska, który
opiniuje, Że po stronie działan Wojta nie było Żadnych uchybień. Czekamy na

stanowisko Starostw a _ zakonczył radca prawny.

Ad pkt 5.

W tym miejscu głos zabrała Skarbnik Gminy Anna Wajnberger, która
omówita projekt uchwaty doĘczqcy zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy Fałkow na|ata20f0 -2025, Do projektu nikt nie miał uwag,
odczytata go Wiceprzewodnicz4ca Rady Gminy Maryla Domańska.
Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednoglośnie (14 za) podjęła Uchwałę Nr ><XIl156l2020 w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fałków na lata 2020.2025, która
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 5t



Ad pkt 6.

Do kolejnego projektu uchwały dotycz4cęgo zmian w budzecie Gminy na
rok biezęcy równieŻ nie wnięsiono żadnych uwag' Przewodniczqcy Rady Gminy
Piotr Gonerka zapoznat. z jego treścię.

Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym
imiennym jednogłośnie (I4 za) podjęła Uchwałę Nr XXI|157I2020
w sprawie zmian w Budżecie Gminy Fałków na 2020 rok, która stanowi
załącznik nr 5 do protokółu.

Ad pkt 7.

Przystąpiono do następnego punktu porządku obrad. W zwiqzku z tym,
Że Gminny Program Rozwi4zywania Problemów Alkohololvych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Fałkow na 202I rok był szczegółowo'
omawiany na ostatnim wspolnym posiedzeniu wszystkich komisji, nie było
uwag i przystqpiono do głosowania. Wiceprzewodniczqca Maryla Domańska
zapoznała wszystkich z treścię projektu uchwĄ.
Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (|4 za) podjęła Uchwałę Nr XX|lI58l2020 w sprawie
zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie
Falków na 202I rok, która stanowi za|ącznik nr 6 do protokółu.

Ad pkt 8.

Kolejny projekt uchwĄ w sprawie wyznaczenia obszarów i granic
aglomeracji rownieŻbył omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i nie było
do niego uwag. Przewodnicz4cy Rady Gminy odczytałjego treść.
Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogloŚnie (l4 za) podjęła Uchwałę Nr XXaś9l2020 w sprawie
wyznaczania obszarów i granic aglomeracji Fałków, która stanowi
załącznik nr 7 do protokółu.

Ad pkt 9.

Projekt następnej uchwaĘ równiez omawiała na komisji Pani kierownik
GoPS-u Agnieszka Czechowska, nie było do niego uwag. w związku
z powyzszym przystępiono do głosowania. Wiceprzewodniczęca Maryla
Domańska odczytała treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego
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Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Fałkow na|ata202l.2026.
Wiceprzewodniczęca Maryla Domańska odcrytała treśó projektu uchwały.
Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (14 za) podjęła Uchwałę Nr Xxll|60l2020 w sprawie prryjęcia
Gminnego Programu Przeciwdzialania Przemocy w Rodzinie oraz
ochrony ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Fałków na lata 202I.2020,
która stanowi załącznik nr 8 do protokółu.

Ad pkt 10.

Projekt ustawy na komisjach omówiła pani kierownik GOPS. Nie było do
projektu uwag' prowadzqcy odczytał treśó.
Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (14 za) podjęla Uchwałę Nr Xxl'lt61l2020 w sprawie prryjęcia
,,Gminnej strategii rorwiązywania problemów społecznych Gminy Fałków
na lata 2021 - 2026", która stanowi załącznik nr 9 do protokółu.

Ad pkt 11.

Projekt tej uchwaty omówiła Skarbnik Gminy Anna Wajnberger.
Nie było pytań do projektu, wobec povlyiszego Wiceprzewodnicząca odcrytał'a
projekt uchwaty.

Rada Gminy w obecności 1,4 radnych w głosowaniu jawnym
imiennym jednoglośnie (14 za) podjęła Uchwałę XXI/I6212020 w sprawie
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fałków na lata 2021 _
2026, która stanowi załącznikNr 1'0 do protokółu.

Ad pkt 12.

w tym punkcie głos zabrał' Wójt Gminy Henryk Konieczny, który
powiedział, Że projekt budzetu został. sporzqdzony zgodnie z wytycznymi
w terminie do t5 listopada. Budżet jest sprawiedliwy chociaźl zostaliŚmy
dotknięci cięciami subwencji. Jest to budżet wielkich inwestycji, w którym co
trzecia ztotówka wydawana jest na inwestycje. Pozyskujemy środki unijne,
które tez nie są łatwe i wymagajq pracy i starań urzędników. Postaramy się
jeszcze dwie _trzry drogi wybudować w ramach budzetu.
Zostały równiez zł.ozone wnioski na zakup autobusu i busa, na budynki
uzyteczności publicznej na terenię naszej gminy orazna drogi ołącznej dfugości



14 km. W przysztym roku powinniśmy juz wszystkie kawałki dróg gminnych
zmienić z nawięrzchni utwardzonej na asfaltowę.
Mimo zaL<ładanego deficytu na ten rok to ostatecznie nie byto wzięte złotówki
kredytu i zapewniam, ie w przyszĘm roku postaramy się tez zam\<nąć budiet
bez kredyu. Jest to budzet duzych inwestycji, rozwoju i wnoszę o przyjęcie
uchwałę tego budzetu.

Głos zabrat. przewodniczqcy Piotr Gonęrka i odczytat pismo radnego
Jarosława Kaczmarka w sprawie poprawki do budzetu polegajęcej na
wprowadzeniu zapisu do zadan inwestycyjnych dotyczqcego budowy jednego
odcinka drogi w Sulborowicach Oddziałach, gdyby z jakiś powodów
realizacja inwestycji w Papierni nie doszła do skutku.

Pismo to stanowizałącznik nr 11 do protokółu.
Radny Jarosław Kaczmarek odniósł się do pisma w ten sposób, ze napisał pismo
w imieniu mieszkańców. Podziękował p. Krzysztofowi Bajorowi za wkład w I
etap budowy. Radny Jarosław Kaczmarek stwierdził., ze w4tpi, Żeby w tym roku
odbył się II etap budowy tej drogi, bo procedury sędowe są długie, a droga pod
względem właścicielskim jest sporna. Dlatego pozwolił sobie na wniosek by w
przypadku, gdyby nie doszło do budowy tej drogi, wtedy w to miejsce chciałby
wprowadzić następny odcinek drogi. Proponowane zm\any dotycz4 mojej wsi.
Kontynuujęc stwierdził, ze aŻ się prosi, ieby wskazać do przeniesienia
finansowego na tę drogę środki dotyczqce chodnika w Skórnicach.

wójt Henryk Konieczny odpowiedział., Że budzet jest tylko planem i dał
słowo, ze jeśli tylko pozwolę finanse zaoszczędzonę w poszczególnych
przetatgach inwestycyjnych to droga będzie zrobiona.
Wracajęc do chodników, to Wojt powiedział, ie co do zasady robione s4 w tych
miejscowościach, gdzie jest zakonczona infrastruktura podziemna taka jak
wodociąg i kanaIizacja. odnosz4c sie do budowy chodników w Skórnicach to
chodzi równiez o bezpieczeństwo mieszkańców i innych uzytkownikow dróg.
Ulica Julianowska w Skórnicach jest wąska, a do duzego zaL<ładu przyjezdża
aoraz więcej dostawczych samochodów, jak równiez duzo pracowników
dojezdŻa do pracy. Wyminięcie się z duŻym samochodem na tej ulicy zagraza
bezpieczeństwu.

Pani Skarbnik Anna Wajnberger prryb|iiyła wszystkie ważne zadania
inwestycyjne ujęte w budzecie gminy na202I rok.

W tym miejscu radny Jarosław Kaczmarekzapytał" cry moŻna poddaó pod
gło sowanie by rada ro zs tr zy gnęł'a z}oŻony wni o sek.

Radna Pluta Anna stwięrdziła, ze w planie budzetowym jest ujęta droga
w Papierni, a ponadto zawsze w ci4gu roku robimy przesunięcia zwtqzane
z róinymi inwestycj ami.

Pan Wójt odpowiedziat uwaŻam, ie decyzję co do głosowania
podejmuje Rada Gminy, ja nie chciałbym, żrcby dochodziło do poróznien
między radnymi, składam oświadczenie, ze jeieli nie dojdzie do budowy drogi
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w Papierni zapisanej w budzecie, to wyręmontujemy inny odcinek drogi w tej
miejscowości i jeszcze raz poprosił Radę o przyjęcie budzetu w takim kształcie
jak jest w projekcie.

W tym miejscu głos zabrał radca prawny Zygmunt Ptak, ktory
wypowiedziat' się, ze według obowiązujęcych przepisów ustawy o finansach
publicznych na\eŻy dac wiarę deklaracji wójta i powinno się odstąpió od
głosowania"

W podobnym tonie wypowiedziat.a się radna Maryla Domańska, Że na\eży
daó wiarę wójtowi, jest duza nadzieja, ize droga będzie zrobiona.

Przewodniczqcy Rady Gminy przekonywat radnego Kaczmarka by daó
wiarę słowom wojta. Po przeprowadzonym ptzetargu zabezpieczone sę środki
na budowę drogi i gdyby nie mozna było wykonaó drogi w Papierni, to będzie
ona zrobiona w Sulborowicach oddziałach. Deklaracja Wojta zostanię
wpisana do protokołuz sesji RG.

Radny Jarosław Kaczmarek wycofał swój wniosek dotyczący głosowania.
Przewodniczqcy Rady Gminy zwrócił. się do radnych cry majq inne uwagi

do projektu budżetu. Budzet był przedmiotem obrad wspólnych Komisji Rady
Gminy ale być moze pojawiły się jeszcze jakieś pytania. Więcej pytań nie było,
Przewodniczqcy odczytat. tręść uchwĄ iprzystqpiono do głosowania.

Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (14 za) podjęła Uchwałę XXI/1'63|2020 w sprawie prryjęcia
Budżetu Gminy Fałków na 2021' rok, który stanowi załącznik nr 11 do
protokółu.

Przewodniczqcy Rady Gminy ogłosit 15 minutową przerwę.

Ad pkt 13.

" Po wznowieniu obrad Przewodniczqcy Rady Gminy poprosił pani4
Skarbnik Gminy o omówienie projektu uchwały w sprawie udzięlenia Pomocy
F inansowej P owi atowi Kone cki emu na r ealizacj ę zadan pub l i cznych.
Pan Wójt Gminy dopowiedział., Że postępowanie przetargowe na rea|izację

zadania zostało rozstrzygnięte korzystniej nizzaHadał kosztorys, dlatego udział.

naszej gminy w dofinansowaniu dróg powiatowych remontowanych na terenie
naszej gminy zmniejszy się. Wiceprzewodniczqca odczytała projekt uchwĄ.

Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (14 za) podjęła Uchwałę XXI/I6412020 w sprawie udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu na realizację zadartt
publicznych, która stanowi załączniknr 1'2 do protokółu.
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Ad pkt 14.

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady Gminy poinformował,
ze podczas wspólnego posiedzenia Komisji Przewodniczqcy poszczęgolnych
stałych Komisji zapoznali Z planami pracy na 202I rok do których nie
wniesiono Żadny ch uwag.

Następnie odczytat. projekt uchwĄ w tej sprawie.
Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (14 za) podjęła Uchwałę XXI/16512020 w sprawie Uchwalenia

Planu Pracy StaĘch Komisji Rady Gminy w Fałkowie na 202| rok, która

stanowi załączniknr 13 do protokółu.

Ad pkt 15.

Przewodniczqcy Rady Gminy zapoznał' z Planem Pracy Rady Gminy na

202| rok, a następnie odczytał. projekt uchwały w tej sprawie.

Rada Gminy w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym imiennym
jednogłośnie (14 za) podjęła Uchwałę XXI/16612020 w sprawie uchwalenia

planu pracy Rady Gminy w Fałkowie na 2021roĘ która stanowizałącznik
nr 14 do protokólu.

Ad pkt. 16.

Na poczętek głos zabrat radny Grzegorz Zganiacz podziękował panu

Wojtowi i radnym za środki finansowę przęznaazone dla oSP w Czermnie na

modernizację remizy w Czermnie oraz budowę remi,ł * Fałkowie. W dniu

dzisiejszym zarejestrowaliśmy nowy samochód strazacki dla jednostki oSP
Fałków, na zakup którego gmina przeznaazyła w budzecie 300000 zł.

Następnie radny Jan Dziuba zapytat. co wiemy w temacie szczepionek przeciw

wirusowi SARS-CoV-2.

Przewodniczqcy Rady Gminy odpowiedział', Że kontaktował się z kierownikiem

PZ1Z w Fałkowie \ otrzymał informację, Że nasz ośrodek Zdrow\a został'

zgtoszony do NFZ jako punkt szczep\en w ramach Narodowego Programu

Szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV.2. Pan Wójt dodat, że jesteśmy

gotowi pomagaó mieszkańcom W dotarciu do PZJZ na szczepienia, jeśli
zEdzie takapotrzeba uruchomimy gminne autobusy bqdź busa.

Radny Grzegorz Zganiacz dodał, ze jest popisana umowa Ministra Zdrowia
i Komendanta Głównego PSP oraz Prezesa Zarzqdu Głównego oSP dotyczrya
współpracy strazaków podczas dowozenia mieszkańcow na szczępienia.
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Następnie radna Maryla Domańska pogratulowała wójtowi wykonania budzetu
za 2020, szczego|ności zadań inwestycyjnych, jako gmina mamy 1 miejsce
w powiecie, 8 w wojewodztwie i 2|9 w kraju w wydatkowaniu środków
unijnych na inwestycje. Zapytała równieŻ co gmina robi w sprawie kanalizacji
na ul. Osnowa w Czermnie.

Wójt odpowiedział, ie dziwnym jest to, ze z tej kanalizacji wychodzę
nieprzyjemne zapachy. Dotychczasowe płukania nię zdaj4 egzaminu,
zastanawiamy się nad montazem wywiewników w kilku studzienkach
kanalizacyjnych.

Następnie radny Jan Rutowicz zgłosił' potrzebę remontu drogi _ przedhnenia
ulicy Julianowskiej w Skórnicach, W kierunku Pana Adama MuskĄ.
Pan Wójt zadeklarował, ze spróbujemy poprawió doraźnie stan drogi
w pierwszych dniach stycznia.

Następnie radny Bogusław Bartos zg]osił, Że przepompownia
w olszamowicach nie spetnia swojej roli, często się przepełnia. Prosi równiez
o zakup lusterka na wyjazd zuIicy Luchmań na Fałkowską.

Wójt odpowiedziat, ie będziemy nad tym problemem pracować.

Ad pkt 17.

W zwięzku ze zręalizowaniem przyjętego porzędku Przewodniczqcy Rady
Gminy podziękował wszystkim za udziat i o godzinie 13.00 zam(<nqt. obrady
XXI sesji Rady Gminy zyczqc wszystkim wszystkiego dobrego na2027 rok.

Na tym protokół zakończono,

Protokółowała:
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